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A szombati népszavazás
Szarvason és a környezõ telepü-
lések szavazóköreiben is rend-
ben zajlott reggel hattól este hét
óráig. Amint azt a Helyi Választá-
si Iroda vezetõjének jogi helyet-
tese, dr. Melis János érdeklõdé-
sünkre megerõsítette, sem a
k a m p á n y i d õ s z a k b a n  s e m  a
kampánycsend idején, sem a
szavazás napján nem érkezett
rendbontásról, szabálytalanság-
ról szóló bejelentés.

A szavazókörökben itt hely-
ben is az országos átlagnak meg-
felelõ részvételi arány volt ta-
pasztalható.

Az eredményes népszavazást
Szarvas térségében is örömün-
nep követte, a múlt héten vasár-
nap, ami kilenc órakor a város-
házánál az uniós zászló felhúzá-
sával, Babák Mihály polgármes-
ter köszöntõjével kezdõdött, és
este fél tízkor tüzijátékkal feje-
zõdött be.

A közben történtekrõl � Olim-
piai Ötpróba, Aerobic Diákolim-
pia, Ruzicskay Emlékverseny �
lapunk belsõ oldalain találnak
tudósításokat

Nagy többségben az igen
Ügydöntõ népszavazáson mondta ki Magyarország lakossá-
ga, hogy kívánja hazánk uniós tagságát. A népszavazás ered-
ményét a www.valasztas.hu honlap adatai alapján közöl-
jük.

A Benka Gyula Evangélikus
Általános Iskola tanulóinak im-
már hagyományos kulturális gá-
lamûsorára ezalkalommal is na-
gyon sokan kiváncsiak voltak,
zsúfolásig megtelt a színházte-
rem. A résztvevõket elõször Ba-

Benka Gála
�Aki szeretne örülni az életnek,... cselekedjék jót, keresse
és kövesse a békességet� � hirdette a bibliai idézet a Mûve-
lõdési Központ színpadán április 11-én, pénteken, az idei
Benka Gálán.

bák Mihály polgármester kö-
szöntötte, majd Galó Tímea 7/B
osztályos tanuló lépett a szín-
padra, hogy elmondja Remé-
nyik Sándor Mindhalálig címû
költeményét. Aztán egymás után
következtek az iskola alsó és
felsõtagozatos diákjai: énekel-
tek, táncoltak, szavaltak és kü-
lönbözõ jeleneteket adtak elõ.
Volt lakodalmi forgatag, sõt
még vásári jelenet is, melyben
Döbrögi és Lúdas Matyi találkozá-
sát elevenítették meg. Bábjátékot
is láthattunk az 5/A osztályosok
elõadásában, mégpedig a János
vitézbõl Jancsi és Iluska találkozá-
sát. Érdekesség, hogy a bábukat a
gyerekek � szüleikkel együtt �,
saját maguk készítették.

A Benka Gála résztvevõit és
vendégeit a Nyugat-Békési Egy-
házmegye részérõl Ribár János
esperes köszöntötte, aki átadta
az idei Benka Díjat is. A díjazott
ezalkalommal Holp Judit 8/B
osztályos tanuló, aki példamuta-
tó magatartásáért, szorgalmáért
és a különbözõ versenyeken
nyújtott teljesítményért vehette
át az emlékplakettet.

   L.J.

Valamennyi
olvasónknak

kellemes húsvéti
ünnepeket kívánunk!

Igen � Európa!
Április 12-én döntött az ország, s benne döntöttek a szarvasiak is.

Döntésük arról szólt, hogy akarjuk-e, hogy hazánk az Európai Unió tag-
jaként a magunk és gyermekeink lehetõségeit, esélyeeit kitágítva csat-
lakozzon a fejlett országok közösségéhez. Országunk ezzel komoly lé-
pést tett évezredes álmaink beteljesítésének irányába. Egy folyamato-
san fejlõdõ, virágzó gazdaság, bõvülõ tudás és kulturális lehetõségek
szélesedésének reményében. Minden kételyünk ellenében, minden
korábbi �fanyalgás� ellenére, döntõ és meggyõzõ volt az igen.

Köszönjük felelõs döntésüket!
Sok új feladatunk van még, hisz sok új ismeretre, információra van

szükség, s hozzállásunknak, mentalitásunknak is változnia kell.
Hisszük azonban, hogy a múlt szombati döntésünk történelmi volt.
Hisszük, hogy az emberek életében csak ritkán adódó sorsdöntõ hely-
zeteket és lehetõségeket meg kell ragadni s mi ezt megtettük. Közös fe-
lelõsségünk, hogy megfeleljünk az új kihívásoknak, s hogy ne mara-
kodó, kisstílû vitáinkat, hanem tudásunkat, szakértelmünket, termé-
keinket, kreativitásunkat, leleményességünket vigyük az Unióba. Így
lehetünk nyertesei, haszonélvezõi döntésünknek.

Gazdagíthatunk és gazdagodhatunk magyarként a közös európai ha-
zában.                                                                                                    Földesi Zoltán

az MSZP szarvasi elnöke
országgyûlési képviselõ

Jövõ héten: Joker
Tavaly már találkozhattak olvasóink lapunk mellékleteként a Joker

Reklámiroda kiadványával, a Joker Lapokkal. Az iroda idén is megke-
reste szerkesztõségünket, így a jövõ héten ingyenes mellékletként la-
punk olvasói kézhez kapják a Joker Lapok 2003. információs kiadványt.

 
Egyetért-e azzal, hogy a Magyar Köztársaság az Európai Unió tagjává váljon ? 
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NEM 

A feltett kérdésre  

• érvényesen szavazott a megjelent választópolgárok 99,44 %-a, 3 648 717 fõ,  
• érvénytelenül szavazott a megjelent választópolgárok 0,49 %-a, 17 998 fõ,  

• IGEN választ adott az érvényesen szavazó választópolgárok 83,76 %-a, 3 056 027 fõ,  
• NEM választ adott az érvényesen szavazó választópolgárok 16,24 %-a, 592 690 fõ,  

• IGEN választ adott az összes választójogosult 38,00 %-a,  
• NEM választ adott az összes választójogosult 7,37 %-a.  

A népszavazás eredményes.  
 

2003. április 12-i népszavazás
végleges eredménye
Országos összesítés részletesen

A választójogosultak száma 8 042 272 fõ.

Megjelent 3 669 252 fõ,
a választópolgárok 45,62 %-a

Nem szavazott 4 373 020 fõ,
a választópolgárok 54,38 %-a

A közétkeztetésben és a ven-
déglátásban dolgozó szakembe-
rek számára ismert az a tény,
hogy az uniós csatlakozásról
szóló szerzõdés hatályba lépésé-
nek napján (2004. május 1-én)
már valamennyiüknek rendel-
kezniük kell kiépített és mûkö-
dõ HACCP-rendszerrel. Tehát
nemcsak azoknak, akik az élel-
miszeriparban dolgoznak, ha-
nem azoknak is, akik az élelmi-
szerek kezelésével, forgalmazá-
sával foglalkoznak. S hogy mi is

Élelmezési konferencia
�Ha ez a rendszer nem egyszerû, akkor nem lehet mûköd-
tetni� � összegezte röviden a HACCP rendszer bevezetésé-
nek tapasztalatait Sósné dr Gazdag Mária élelmiszeripari
és minõségi szakértõ (a Természet-, Egészség-, Táplálkozás
Közcélú Alapítvány titkára) azon a konferencián, melyet a
kistérség élelmezésvezetõi számára tartottak április 10-
én Szarvason, a Polgármesteri Hivatalban.

az a titokzatos HACCP? Nos �
amint azt az élelmezésvezetõk
számára megtartott konferenci-
án megtudhattuk �, egy olyan
minõségbiztosítási rendszer, il-
letve módszertan, melynek segít-
ségével elõbb megállapítjuk az
élelmiszerbiztonságot fenyege-
tõ  veszélyeket ,  majd kidol -
gozzuk az  elkerülésükre al -
k a l m a s  l é p é s e k e t ,  i l l e t v e  a
helyesbítési lehetõségeket. Te-
hát a lényeg a veszélyelemzés-
ben, az élelmiszerbiztonság

szempontjából kritikus pontok
megtalálásában van (például a
fagyasztott élelmiszereknél, il-
letve a tejtermékeknél a megfe-
lelõ hûtési hõmérséklet egy
ilyen kritikus pont lehet).

A kidolgozott rendszernek
tartalmaznia kell tehát a lehetsé-
ges fizikai, kémiai, biológiai ve-
szélyeket, az elkerülésükre tett
intézkedéseket (dokumentált,
folyamatos ellenõrzés), s tudni
kell bizonyítani  a  hibák ese-
tén elvégzett korrekciókat is.
A lényeg tehát, hogy a feltérké-
pezett veszélylehetõségek soha
ne jussanak el a fogyasztóhoz,
idõben meg tudjuk azokat állíta-
ni � mondta Sósné dr Gazdag
Mária.

Folytatás a 3. oldalon.

Kedves leányok,
legények!

A helyi Tourinform Iroda mun-
kájáról beszámolva Glózik Klára
irodavezetõ elsõsorban azokról a
turisztikai kiállításokról, vásárok-
ról beszélt, ahol õ és munkatársai
a térség idegenforgalmi lehetõsé-
geit ajánlották az érdeklõdõk fi-
gyelmébe. Ebben segítségükre
volt az a három kiadvány, melyek
a szezonra megjelentek. Tájékoz-
tatott beadott pályázataikról, nyá-
ri feladataik közül kiemelte az or-
szág tourinform irodái vezetõi-
nek szarvasi  látogatása megszer-
vezését és annak megoldását,
hogy nyáron a szarvasi iroda is-
mét hosszított nyitvatartással  mû-
ködjön. A szarvasi nyári turiszti-
kai rendezvényeket lebonyolító
Vajda Péter Mûvelõdési Központ
igazgatója Csasztvan András a
nyári programokat ismertette, me-
lyekbõl szinte minden nyári hétre
jut egy. Mint elmondta a progra-
mok megrendezésébe egyre több
civil szervezet kapcsolódik be. Be-
szélt arról is, az évrõl-évre meg-
rendezett, már hagyományosnak
nevezhetõ programok lehet,
hogy a helyiek számára nem

Az idegenforgalomban

Adózni érdemes
Kevesen voltak a szezonnyitó szarvasi turisztikai fórumon
hétfõn délután a polgármesteri hivatal nagytermében. Jól-
esõen állapították meg viszont a szervezõk, hogy ezúttal
Békésszentandrásról, Kondorosról is eljöttek a települé-
sük idegenforgalmát szervezõ emberek.

olyan izgalmasak, de a turisztikai
marketing szempontjából fontos
a rendezvények sikeres elemei-
nek megtartása. A fórumon a szar-
vasi rendezvények mellett szóba
került a kondorosi Kukorica nap
a Betyártalálkozó, valamint a
Békésszentandrási Motorosta-
lálkozó és a Szentandrási Bige-na-
pok. A  turisztikaval kapcsolatos
pályázati lehetõségekkel Hodálik
Pál térségi menedzser ismertette
meg a résztvevõket azzal, hogy
részletes felvilágosítással irodá-
juk az érdeklõdõk rendelkezésé-
re áll. A képviselõ-testület Idegen-
forgalmi Bizottsága elnökének, a
Körös-szög Kistérségi Kht. ügyve-
zetõjének Hetényi Istvánnak ju-
tott a hálátlan feladat, hogy az ide-
genforgalmi adók elmaradásának
okát boncolgassa, azok beérkezé-
sének lehetõségeit mérlegelje. El-
mondta, ennek az adónak a befi-
zetése azért is lenne nagyon fon-
tos, mert az állam az önkormány-
zatokhoz befolyt idegenforgalmi
adónak megfelelõ támogatást ad
turisztikai célra a településeknek.

K.Zs.

Az eseményen vendégként
részt vett többek között D. Dr.
Harmati Béla, az Evangélikus Egy-
ház Déli Egyházkerületének püs-
pöke, Ribár János, a Nyugat-Béké-
si Egyházmegye esperese, Mihály
Zoltánné, az Evangélikus Egyház
oktatási osztályvezetõje és Jancsó
Kálmánné, az Evangélikus Egy-
ház oktatási szakértõje. D. Dr.
Harmati Béla elmondta, hogy je-
lenleg több mint 40 óvodát, álta-
lános iskolát, gimnáziumot és
kollégiumot mûködtet az egyház.
Kijelentette, hogy ha a Vajda Péter
Gimnáziumot és Szakközépisko-
lát esetleg az egyház mûködtetné,
akkor sem lenne a hittan tanulása
mindenki számára kötelezõ, fele-
kezeti hovatartozástól függetle-

Az egyház, mint
esetleges fenntartó

Fórumot tartottak április 9-én, szerdán a Polgármesteri
Hivatal nagytermében, melynek témája az egyházi fenntar-
tású középiskolák mûködése volt.

nül bárki beiratkozhatna az isko-
lába. Jancsó Kálmánné beszélt ar-
ról, hogy az egyházi iskolák is a
közoktatási törvényhez igazdova
mûködnek, a törvény alapján fog-
lalkoznak a gyerekekkel és az
alapján választják ki a tanárokat
is. Mihály Zoltánné fontos infor-
mációnak tartotta, hogy a gimná-
zium épülete sem kerülne egyhá-
zi kézbe, elidegenítés nem történ-
ne, õk csupán a fenntartását vállal-
nák, ugyanis az ingatlan egyéb-
ként sem volt az egyház tulajdo-
na. Az esemény a tapasztalatszer-
zést szolgálta, a végleges fenntar-
tó ügyében Szarvas Város Képvi-
selõ-testülete egy késõbbi idõ-
pontban hoz majd döntést.

J. K.

Húsvét közeledtén kívánom � kortól függetlenül � vala-
mennyi leánynak és legénynek, hogy jókedvben, örömmel
teljék ez az ünnep. Sok locsolót fogadjanak a leányok, sok
hímes tojást gyûjtsenek a legények, s valamennyien megtisz-
tultan, kipihenten folytassuk majd húsvét után dolgos-szor-
gos életünket.                             Babák Mihály polgármester


